
El senyor Pla i Durà:

Gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.

Señorías.

Sabía que le dolería. Por eso le he dicho: “Voy a darle

los datos objetivos de la contestación a la pregunta que

usted me ha hecho”, y he intentado ser objetivo, con datos

objetivos, que clarifican la pregunta y la respuesta. Pero a

usted le duele, le duele que los datos no vayan como a

usted le gustaría. Porque a usted le gustaría que aquí en esta

comunidad hubiese paro y hubiese crisis. (Remors) Y me

niego a que en esta comunidad haya paro y haya crisis. Me

niego. Y me niego, además, a discursos derrotistas. Me nie-

go. Y me niego a discursos llenos de pesimismo. Me niego.

Y me niego a creer que esta comunidad por sí sola no puede

seguir mirando al futuro. Me niego. Y me niego a que los

discursos estén exentos de confianza y de ilusión. Me

niego. Me niego al discurso socialista. Que, además, el dis-

curso socialista nos trae el peor recuerdo de la peor época

de destrucción de empleo de toda la historia de nuestra

comunidad. (Veus i aplaudiments)
Y más les diré. Para seguir con los datos, me gustaría,

señor Pla, si tiene a lo largo del día de hoy tiempo, y espero

que lo tenga, que recoja mi primera intervención y estudie

los datos que le he dado, y a ver si los puede rebatir de algu-

na manera, que estoy convencido que no, porque por cierto,

no lo ha rebatido. No rebate nunca. Sube aquí y mezcla cua-

tro o cinco temas que le salen medianamente bien y al final

no hablamos de las cuestiones que tenemos… (veus) de las

cuestiones que tenemos que hablar. Y eso no es hablar de las

cosas que realmente interesan.

Mire. Le voy a dar un dato que creo que es bastante elo-

cuente. Los expedientes de regulación de empleo marcan

muchas veces circunstancias de cierta intranquilidad en

algunos sectores productivos. Cuando ustedes gobernaban,

con un 24% de paro, de paro, y con una EPA que era medio

millón de trabajadores menos que la EPA actual, los datos de

ERE afectaban a más del 7% de los trabajadores de aquella

época, cuando ustedes gobernaban. En estos momentos esos

expedientes alcanzan al 0,25% de los puestos de trabajo de

la Comunidad Valenciana, datos relativos, siete veces

menos, trabajando 500.000 personas más. Estos datos son

irrefutables. (Recalcant la paraula)
Y otro dato que me parece también importante, aunque a

usted le duela mucho: en el último año ha bajado el paro en

la industria de nuestra comunidad en 6.500 trabajadores en

el sector industrial de la comunidad, datos EPA. Y eso le

duele profundamente, le duele profundamente.

Pues bien, datos objetivos esta mañana para contestar de

algo que preocupa, que ocupa y que, en definitiva, son cues-

tiones que tienen que ver con la marcha de nuestra comuni-

dad. Pues aunque le pese, señor Pla, la Comunidad Valen-

ciana genera empleo, genera más empleo que el resto de la

media nacional. Teníamos unas previsiones de 145.000

puestos de trabajo para esta legislatura. Ya se han creado

más de 65.000 puestos de trabajo, lo cual hace que más del

45% de las previsiones para cuatro años se han hecho en la

cuarta parte de esta legislatura. Continuaremos así. Y así

nosotros seguiremos siendo los que tengamos claro qué es lo

que necesita esta comunidad y ustedes seguirán sin tener

claro qué es lo que quiere esta comunidad. Y por eso esta

comunidad seguirá apostando por el Partido Popular y

seguirá pensando que la peor oferta política para esta comu-

nidad es el Partido Socialista.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.

Correspon la pregunta formulada per l’il·lustríssim

senyor síndic del Grup Parlamentari Entesa. Senyor Ribó,

té la paraula.

El senyor Ribó i Canut:

Senyor president.

El nostre dolor i preocupació són les universitats, el seu

finançament. Vosté sap que les universitats necessiten, pel

seu caràcter estatutari, tindre un programa de finançament a

curt i mitjà termini. Per açò hi ha hagut un pla de finança-

ment fins al 2003, i curiosament, en el 2003 acaba aquest pla

plurianual i no s’ha renovat.

En l’estiu del 2004, estant de rector un conseller que

avui no està aquí, per casualitat, imagine, es consensua una

proposta entre les cinc universitats valencianes. El 12 de

juliol el conseller responsable, que està ara en una altra

conselleria, en un lloc com el Consell Valencià d’Univer-

sitats, indica que comparteix la proposta en percentatges,

en criteris de repartiment, en tant per cent del PIB, i que

està en un xicotet desacord en xifres, i que preveu que en

setembre es firmarà el nou acord 2005-2007. Vosté fa unes

declaracions en la Universitat d’Alacant i es filtra que el 6

d’octubre, en la inauguració de la Politècnica, que tots acu-

dim per veure el nou pla i escoltar de la seua boca el nou

pla de finançament, no diu absolutament res, eh? Fa prop

d’un mes els rectors li demanen una entrevista. A dades

d’ahir, vosté no havia concertat res ni havia establert cap

tipus de resposta.

Veiem els pressupostos del 2005 i hi ha, euro més, euro

menys, uns 400 euros dedicats a les universitats públiques,

quan en el programa de finançament, signat per un rector

que avui és conseller d’universitats, es plantejaven 633

euros. Suposa una reducció de la tercera part del que s’havia

plantejat.

Mire, senyor president, nosaltres li volem preguntar en

quina situació es troba el finançament de les universitats

valencianes, i li demanaria, senyor Camps, que em respon-

ga, que anem a la faena, que responga, que no se’n vaja a

tirar pilotes fora de banda ni se’n vaja por los cerros de
Úbeda ni pels cerros de Catalunya ni per altres coses. Les

universitats necessiten fer els seus pressupostos, i ho neces-

siten ja, en un termini de quinze dies. Per tant, done una res-

posta, si pot ser, alguna vegada almenys.

Gràcies.
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El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Ribó.

Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gràcies, senyor president.

Senyor Ribó.

Respostes, sempre, a totes les preguntes, òbviament.

(Remors) Sempre, sempre. El dissabte...

El senyor president:

Señora Moreno, por favor.

El senyor president del Consell:

...El diumenge, el dilluns i els dijous ací al parlament de

tots vosaltres.

Anem a vore. El pressupost de la Generalitat per a

l’any que ve en matèria universitària ascendix o té un aug-

ment del 14%, que són uns quants punts per damunt del

que puja la mitjana dels pressupostos de la resta de les par-

tides pressupostàries.

En segon lloc, estem negociant un segon pla de finança-

ment, un segon pla perquè hi hagué un primer pla, un primer

pla de finançament que va fer un govern del Partit Popular.

Per tant, respecte de les bases d’eixe primer pla, estem pre-

parant el segon pla del finançament de les universitats. Un

sistema universitari com el valencià, que és el que té més o

millor ràtio de gasto per alumne de tota Espanya. Per tant,

estem parlant d’un segon pla de finançament per a les uni-

versitats des d’un primer pla que es va fer governant el PP,

que ha donat que la universitat de la Comunitat Valenciana

siga la millor finançada de tota Espanya, i que, a més, hi ha

un augment previst en pressupostos de la Generalitat per a

l’any que ve d’un 14% més.

Estes són respostes, senyor Ribó.

Gràcies.

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president.

Senyor Ribó, té la paraula.

El senyor Ribó i Canut:

Senyor president.

Jo, el primer que li he de dir és que hi ha una cosa

clara, eh? Vosté, el seu govern i els seus consellers han

enganyat les universitats valencianes, i les han enganyat

repetidament quan estaven plantejant que en setembre s’a-

nava a fer la pròrroga. I, a més és que dóna la casualitat

que un dels signants és avui el responsable d’universitats,

dóna aquesta casualitat. O siga, l’han enganyat directa-

ment i l’han enganyat d’una forma molt clara quant a

aquest tema.

Mire vosté, vosté m’ha parlat del creixement del 14%.

Efectivament, però no m’ha parlat de l’execució de pressu-

postos, on hi ha una sèrie de partides... Seria interessant

veure-ho. M’ha parlat del que estava pressupostat, no del

que s’ha ficat després.

Com es pot dir que es va a tardar ara sis mesos en un nou

pla de finançament, quan no se sap ni quin pla es va a fer ni

per a què es va a fer?, quan no es va plantejar els objectius ni

es va plantejar retocar el Llibre Blanc, en un moment en què

estem entrant concretament en un període d’homologació

amb Europa. Com es pot dir que s’estava d’acord i que s’a-

nava a signar en setembre? Què ha canviat des de juliol? Què

ha canviat? El conseller, que estava d’acord, s’ha canviat per

un conseller que va signar el plantejament que ens deia que

estava d’acord el Govern. Què ha canviat des de setembre?

Mire, jo li vaig a dir què és el que ha canviat. Està molt

clar. Ho deia el nou conseller, és l’argument de fons, ho deia

en una entrevista el 17 d’octubre, està escrit: “El plan tenía

un handicap. Por un lado, la situación de estabilidad que

exige congelar el presupuesto ordinario de la Generalidad”.

Com deia un articulista, senyor conseller, “la quiebra ha lle-

gado a la Generalidad, y ha empezado por las universida-

des”. La Generalitat està en suspensió de pagaments, i ha

arribat el moment de deixar de mentir. Perquè vostés estan

mentint a les universitats. El malbarataments que han fet en

Terra Mítica, en Radiotelevisió, que estan planificant fer en

l’aeroport de Castelló, els impedeixen abordar, com vostés

mateixos havien dit, i està escrit en llocs oficials, els impe-

deixen abordar adequadament el Pla de finançament de les

universitats públiques.

Mire, en les universitats ens juguem molt, eh? Ens

juguem la cultura i formació, ens juguem la productivitat del

sistema econòmic. Perquè jo li vull dir una dada de què par-

làvem abans. L’última enquesta de població activa posa una

dada important: Per primera vegada en molts anys, la

Comunitat Valenciana ha superat la mitjana estatal en atur,

per primera vegada almenys en sis anys. Vigile, eh?, que

alguna cosa està passant.

Estan en joc els contractes Ramón y Cajal, està en joc la

transferència en tecnologia, estan en joc obres aturades en les

noves universitats, per exemple, en la Jaume I de Castelló.

Mire vosté, jo crec que en el seu model bonic de país,

eixe model en el qual els llauradors deixaran de ser llaura-

dors per a ser regadors de gespa dels camps de golf...

El senyor president:

Senyor Ribó.

El senyor Ribó i Canut:

...Regats, per suposat, pel transvasament de l’Ebre, val-

dria la pena que també pense en les universitats. Són molt

importants. Inclús per a preparar llicenciats en dret que

puguen...

El senyor president:

Senyor Ribó.

El senyor Ribó i Canut:

...Vendre la moto que en la Llei d’aigües es pot fer

aquest canvi.
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Gràcies.

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Ribó.

Senyor president, té la paraula.

El senyor president del Consell:

Gracias, señor presidente.

Señorías.

La verdad es que tengo aquí un montón de datos, señor

Ribó, para darle, pero no sé si vale la pena o no vale la pena.

Pero en fin, le voy a dar dos datos y luego le diré otra cosa,

señor Ribó.

Y lo voy a decir en castellano para ver si esto sale por

alguna emisora nacional también y que me escuchen bien,

porque lo que voy a decir es muy importante. Para que lo

escuchen fuera de la Comunidad Valenciana.

Fíjese lo que le voy a decir. En primer lugar, mire, en el

año 1995 el gasto por alumno era de 2.057 euros. En el año

1999, de 3.197 euros. En el año 2004, de 4.910 euros Fíjese

sólo ese dato lo que significa de esfuerzo económico de la

Generalitat Valenciana a favor de nuestras universidades.

Se puede estudiar en nuestra universidad todo tipo de

carreras. El ratio alumno-profesor es el más importante de

toda España. Cinco universidades públicas. Estamos en la

delantera de la inversión en estas universidades. Tenemos

los mejores campus universitarios de toda España, una red

que abarca toda nuestra comunidad. Un éxito entre todos:

universitarios y gobierno autonómico, un éxito.

Pero no quería decirle esto, porque sé que a usted esto le

importa más bien poco, y me da la sensación de que a usted

la universidad también le importa más bien poco. Lo que le

importa es el lío este en el que nos mete normalmente cuan-

do usted se pone a hablar de estas cuestiones. Pero en fin,

1´1% del PIB, que era un sueño en los años 90 y que ha

superado el 1% del PIB de gasto en la universidad y conti-

nuará aumentando.

Lo que quería decirle, señor Ribó, después de escuchar-

le, y dadas las circunstancias de lo que está pasando estos

últimos días en España, con la aprobación de los presupues-

tos generales del Estado, en Cataluña con el tripartito, y todo

en relación con nuestra comunidad. Y esto que voy a decir

no es injerencia en ninguna comunidad autónoma, como

otras hacen. 

Escuchándole a usted, escuchándole como por ejemplo

hoy, qué pena para Cataluña el gobierno que tiene, qué pena.

Porque si las personas que están al frente del gobierno de

Cataluña, una comunidad tan importante, tan potente, tan

económicamente necesaria para España y para Europa,

están gobernadas por personas que piensan como usted, de

tanto lío, de tanto follón, de tanta falta de concreción, de

tanta falta de ideas, de iniciativas, de apuestas de futuro,

menudos años le esperan a Cataluña. Y lo que es peor,

menudos años le esperan también a España, por el peso eco-

nómico de Cataluña y por lo que parece ser que es también

el peso político de personas como usted en el gobierno de

España, chantajeando al gobierno socialista para que aprue-

be sus presupuestos (Remors) ¡Menudo follón! (protestes y
aplaudiments), ¡menudo follón!

Mire, la España del siglo XXI, la Cataluña del siglo

XXI, la Comunidad Valenciana del siglo XXI, la Europa del

siglo XXI requiere de discursos nítidos, transparentes,

sabiendo muy bien de qué se está hablando, y no mezclando

cosas unas detrás de otras. Los discursos de la teoría se han

quedado en el pasado, señor Ribó, en el pasado. Y usted

viene aquí a hablar de la universidad y nos recuerda y mez-

cla cosas que nada tienen que ver.

Pues bien, pese a sus discursos, nosotros tranquilos, por-

que tenemos las cosas muy claras, tanto el Gobierno como

también la sociedad valenciana. Pero lo que me apena es que

una comunidad autónoma tan importante como Cataluña

tenga a representantes políticos que piensan como usted,

todo confusión.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor president. 

Se suspende el Pleno quince minutos.

(Se suspén la sessió a les 10 hores i 35 minuts)
(Es reprén la sessió a les 11 hores i 10 minuts)

Compareixença del conseller de Cultura, Educació i

Esports per a informar sobre la valoració que fa la 

conselleria de la II Biennal celebrada a la ciutat de

València, així com dels resultats obtinguts

El senyor president:

Punto siguiente del orden del día: Comparecencia del

conseller de Cultura, Educación y Deporte para informar

sobre la valoración que hace la conselleria de la II Bienal

celebrada en la ciudad de Valencia, así como de los resulta-

dos obtenidos –culturales, económicos, de visitantes, etcéte-

ra–, solicitada por el Grupo Parlamentario Socialista, regis-

tro de entrada 8.903.

Tiene la palabra el honorable señor conseller, don

Alejandro Font de Mora.

El senyor conseller de Cultura, Educació i Esports:

Moltes gràcies, senyor president.

Senyores i senyors diputats.

Un dels compromisos més importants per al Govern

Valencià, del Partit Popular, és la seua aposta per la cultura,

una cultura plural, lliure i democràtica, una cultura que arri-

be a tots els ciutadans i siga una manifestació de la realitat

artística, cultural i comunicacional de l’època en la qual

vivim. Fruït d’este compromís amb la cultura són els nom-

brosos esdeveniments i manifestacions artístiques i culturals

que des de l’any 1995 s’han realitzat dins i fora de la nostra

comunitat. Entre estes activitats destaca, com a manifestació

de primer ordre i de categoria internacional, la Biennal de

València, objecte de la present compareixença, dedicada a la

comunicació i diàleg entre les arts, i que naix amb l’objec-

tiu de realitzar periòdicament una manifestació cultural de

tots els principals llenguatges creatius de la cultura contem-
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